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内容概要

《孔子的智慧》完整地表达了林语堂的孔子观，也系统地向西方介绍了儒家学说。
全书包括：导言、孔子传、中庸、大学、论语、论以六艺施教、衰公问、理想社会、论教育、论音乐
、孟子共11章。
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作者简介

林语堂，1895年10月10日生于福建漳州，乳名和乐，名玉堂，后改语堂。
22岁获上海圣约翰大学学士学位，27岁获美国哈佛大学比较文学硕士学位，29岁获德国莱比锡大学语
言学博士学位，同年回国，先后执教于北京大学。
北京师范大学，厦门大学和上海东吴大学，1936年后居住美国，此后主要用英文写作，1966年定居台
湾，1967年受聘为香港中文大学研究教授。
1975年荣任国际笔会副会长。
1976年3月26日病逝于香港。
葬于台北阳明山故居。
林语堂用英文创作和翻译的一系列经典作品影响深远，奠定了他在国际文坛上的重要地位。
代表作有小说《京华烟云》、《啼笑皆非》，散文杂文《吾国与吾民》、《生活的艺术》、传记《苏
东坡传》、《武则天传》，译著《老子的智慧》、《浮生六记》等。
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章节摘录

Confucius then had many disciples who were already in the governmentof Wei, and the ruler of Wei wanted to
secure the services of Confucius. Tseluasked, "If the ruler of Wei should put you in power, how would you begin？
" "Iwould begin with establishing a correct usage of terminology" （of ranks andtitles）, Confucius answered. "Do
you really mean it？
" asked Tselu. "How oddand impractical you are！
 What do you want to establish a correct terminologyfor？
  Ah Yu, you are simple-minded indeed！
" Confucius replied. "If theterminology is not correct, then the whole style of one's speech falls out ofform; if one's
speech is not in form, then orders cannot be carried out; if ordersare not carried out, then the proper forms of
worship and social intercourse （inritual and music） cannot be restored; if the proper forms of worship and
socialintercourse are not restored, then legal justice in the country will fail; whenlegal justice fails, then the people
are at a loss to know what to do or what notto do. When a gentleman institutes something, he is sure by what
terminologyit should be called, and when he gives an order, he knows that the order canbe carried out without
question. A gentleman never uses his terminologyindiscriminately." The following year （484 B.C.）  Jan Ch'iu,
who was then assisting inthe administration of the government of Lu, led the army of Baron KangChi against Ch'i
and defeated the latter at the battle of Lang. And Baron Kang asked Jan Chiu, "How did you come to know the
science of warfare？
 Did you learn it by study or by nature？
" Jan Ch'iu replied, "I learned it from Confucius." "What kind of a person is Confucius？
" asked Baron K'ang. AndJan Ch'iu replied, "If you should put him in power, his reputation would spread
immediately. You could apply his teachings to the people and lay them before
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媒体关注与评论

读林先生的书使人得到很大启发。
我非常感激他，因为他的书使我大开眼界。
只有一位优秀的中国人才能这样坦诚、信实而又毫不偏颇地论述他的同胞。
——《纽约时报》星期日书评
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编辑推荐

《孔子的智慧》是由外语教学与研究出版社出版的。
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名人推荐

虽然他讲的是数十年前中国的精彩，但他的话，即使在今天，对我们每一个美国人都很受用。
——美国总统布什
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